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При выполнении заданий с кратким ответом впишите в поле для ответа цифру,
которая соответствует номеру правильного ответа, или число, слово,
последовательность букв (слов) или цифр. Ответ следует записывать без
пробелов и каких-либо дополнительных символов. Так как на экзамене
распознавание апострофа в бланках ответов будет затруднено, записывайте ответ
в полной форме, например: donotknow, вместо don'tknow.

В заданиях, где нужно установить соответствие между двумя столбцами, ответ
запишите в виде сочетания букв и цифр, соблюдая алфавитную
последовательность букв левого столбца. Некоторые данные правого столбца
могут использоваться несколько раз или не использоваться вообще. Например:
А1Б1B4Г2.

Если вариант задан учителем, вы можете вписать или загрузить в систему ответы
к заданиям с развернутым ответом. Учитель увидит результаты выполнения
заданий с кратким ответом и сможет оценить загруженные ответы к заданиям с
развернутым ответом. Выставленные учителем баллы отобразятся в вашей
статистике.

1.  Выберите реплику-стимул, подходящую по смыслу к предложенной ответ-
ной реплике.
 

No need to be sorry.
1) It's time for us to leave. 2) May I ask you for a favour?

3) Please, forgive me if you can. 4) Do you mind if I close the window?

2.  Прочитайте диалог. Ответьте на вопрос, следующий после диалога, вы-
брав один из предложенных вариантов
ответа.
 

Liz: I wonder where Mike is.
James: He’ll show up as soon as the work is done, I bet.

 
What does James say about Mike?

1) He probably won’t arrive until the work is finished.
2) He went to a show instead of going to work.

3) He can show them how to do the work. 4) He’ll probably work late today.

Do you ever wonder what will become of your classmates? Can you spot who's
going to become famous or get a really interesting job? Colin Bacon decided to look up
some people he'd known at secondary school to find out just that.

1. The first person I found was Andrew. He'd always wanted to work in the music
industry. He reminded me, "As a student, I used to do DJ work at the weekends. The
academic side of university wasn't my main priority. After graduation, I did temporary
jobs before getting into a record company as assistant to the marketing manager. I
learnt a lot from him and progressed quickly. I'm now in charge of signing new bands.
A typical week involves meetings with artists and producers. No two days are ever the
same in this job and an average day can change in an instant if you hear a new band
and you realise you're on to something big. The thrill of that makes all the dull days
worthwhile."

2. Barbara was much more of a shock. She was always rather quiet at school. She
explained, "After school I got a place at Art College,to do a four-year degree, but after
a year I swapped to a Geography degree which I thought was more interesting. On that
course, I met some people who were thinking of joining the army. I suddenly realised it
was just the thing for me too. After graduation, I spent a year doing officer training and
then shadowed another officer for two months before getting my own first
commission." She now has fifty-five soldiers under her command. "Promotion depends
on performance and time served, but I hope to have been promoted to the rank of
captain in two years' time."

3. Carl was always a patient sort, so I wasn't surprised to find him still in the
classroom. He told me, "In my last year at school, I considered teaching as a career, but
I ended up doing two years of a medical degree instead. I never really felt committed to
it and after two years switched to Biology. I chose a very practical training course
where I spent a lot of time in Schools rather than in a lecture theatre. The advantage is
that you build up a teaching style quite quickly, but you do miss out a bit on the
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educational theory behind it. I now work in an inner-city secondary school and the
challenge is motivating the rather troublesome pupils to learn."

4. Biggest shock of all was Diane. She was quite scruffy at school and the last
person I expected to be working as a fashion model. As she explained, "Anyone who
says you become a model just because you're pretty is totally wrong. To be successful
you need personality, drive, maturity as well as good looks. A model's job involves
getting up early, performing miracles in front of the camera even when you feel awful.
It is often exhausting. It's glamorous enough if you make it to the top, but most don't.
Fortunately, I'm building up the experience necessary to start my own agency because
modelling is not something you can do forever."

3.  Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвеча-
ющего на вопрос.
 

Which of Colin's classmates has plans to branch out into another line of business?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

4.  Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвеча-
ющего на вопрос.
 

Which of Colin's classmates is optimistic about his/her future career prospects?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

5.  Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвеча-
ющего на вопрос.
 

Which of Colin's classmates has already been promoted to a more responsible
position?

1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

6.  Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвеча-
ющего на вопрос.
 

Which of Colin's classmates feels there were some pros and cons of the course he /
she took?

1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

Albert Einstein's work has enormously broadened our understanding of  (1)  ...
universe and has had a considerable impact  (2)  ... all our lives. Thanks  (3)  ... his
equation E = mc2, we now know that energy and mass are directly related (4) ... each
other. To (5) ... very great extent, it is Einstein who is responsible (6) ... our knowing
that space and time are actually one thing. Additionally, without E = mc2, we would not
have nuclear power    — and nuclear weapons    — today. Einstein did not become
famous because of E = mc2, which was first published in 1905. At (7) ... time, his paper
was largely ignored, even  (8)  ... most scientists. Indeed, it was 14 years later that
Einstein first made headlines round the world, when scientific evidence began to show
that his Theory of General Relativity was correct.

7.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. За-
полните пропуск (1).

1) а 2) an 3) the 4) -

8.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. За-
полните пропуск (2).

1) for 2) on 3) to 4) -

9.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. За-
полните пропуск (3).

1) on 2) for 3) to 4) -

10.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа.
Заполните пропуск (4).

1) about 2) to 3) at 4) -

11.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. За-
полните пропуск (5).

1) а 2) an 3) the 4) -
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12.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа.
Заполните пропуск (6).

1) on 2) at 3) to 4) for

13.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа.
Заполните пропуск (7).

1) а 2) an 3) the 4) -

14.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа.
Заполните пропуск (8).

1) by 2) to 3) off 4) with

Egypt's prehistoric sites are at risk from tourism. Experts believe that if urgent
measures (1) ..., no prehistoric sites in Egypt (2) ... unharmed. Many prehistoric sites in
the desert have already been lost to development projects. Now tourists  (3)  ... the
country's remaining prehistoric sites faster than scientists can save them. In the far
southwest of the desert is the "Valley of Pictures'. Two main caves in the valley (4) ...
hundreds of paintings that date from between 7000 and 5000 BC. According to
archaeologists, tourists  (5)  ... water over the figures to make them easily visible.
Water  (6)  ... the surface of the paintings to break off in small thin pieces. "The
paintings (7) ... in no time, says one expert. He adds: "The desert is under threat. This
area has to be conserved."

15.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа.
Заполните пропуск (1).

1) won't take 2) don't take 3) aren't taking 4) aren't taken

16.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа.
Заполните пропуск (5).

1) had poured 2) are poured 3) have been poured 4) are pouring

17.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа.
Заполните пропуск (6).

1) was caused 2) is caused 3) causes 4) has been caused

18.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа.
Заполните пропуск (7).

1) will be destroyed 2) destroy 3) have destroyed 4) are destroying

19.  Прочитайте текст. Выпишите по два лишних слова в порядке их предъяв-
ления в тексте.
 

The fax, I think, clearly has so enormous advantages over the past in that
everything can be completed with greater. speed and without being the need to respond
there and then and get caught chatting as happens on the phone.

20.  Переведите на английский язык фрагмент предложения, данный в скоб-
ках.
 

I signed the contract the (на днях) day.

21.  Переведите на английский язык фрагмент предложения, данный в скоб-
ках.
 

None of his friends has travelled abroad, (не так ли)?

22.  Прочитайте предложения. Заполните пропуски ОДНИМ словом, подхо-
дящим по смыслу сразу для двух предложений. Запишите слово в бланке ответов
только ОДИН раз.
 

Kelly walked hand in ... with her father on the beach.
Could you lend me a ... with this piano? I need to move it across the room.
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Computers are incredibly useful in many ways. I used to have no idea about
them  — I was really (1) ... at anything technical and felt very (2) ... whenever people
asked me to do anything on the computer. When I first started using them, I made a lot
of mistakes and would feel very embarrassed when people referred to the latest
technological (3) ... and I didn’t know what they were talking about. But now I know
enough not to feel (4) ... ignorant when my friends discuss the latest gadgets.

23.  Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложен-
ных. B ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предло-
жении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и
что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (1).
 

COMPLETE, НОРЕ, ANXIETY, DEVELOP

24.  Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложен-
ных. B ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предло-
жении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и
что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (2).
 

COMPLETE, НОРЕ, ANXIETY, DEVELOP

25.  Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложен-
ных. B ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предло-
жении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и
что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (3).
 

COMPLETE, НОРЕ, ANXIETY, DEVELOP

26.  Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложен-
ных. B ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предло-
жении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и
что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (4).
 

COMPLETE, НОРЕ, ANXIETY, DEVELOP

1.  There are many types of every emergency services, but the three main ones are
2.    the police, fire and ambulance. If you not need any of these services in the

United
3.  Kingdom, you have to dial 999 and tell the operator what service do you want.
4.  The operator will then put you through to the control room for so that service.

All
5.  the emergency services which operate 24 hours a day, 7 days a week. Whatever
6.  service you are request, their aim is to get to the scene of the emergency within
7.  8 minutes. Sometimes this is not such possible especially if the situation is in

the
8.  middle of the countryside, far from the city. Each emergency service has been

their
9.    own special vehicles with all the equipment what they need. They are all

trained to
10. drive at very fast speeds very safely. This includes driving itself through red

lights.
27.  Прочитайте текст. Из строки (1) выпишите ОДНО лишнее слово.

 
There are many types of every emergency services, but the three main ones are

28.  Прочитайте текст. Из строки (2) выпишите ОДНО лишнее слово.

29.  Прочитайте текст. Из строки (3) выпишите ОДНО лишнее слово.

30.  Прочитайте текст. Из строки (4) выпишите ОДНО лишнее слово.

31.  Прочитайте текст. Из строки (5) выпишите ОДНО лишнее слово.

32.  Прочитайте текст. Из строки (6) выпишите ОДНО лишнее слово.

33.  Прочитайте текст. Из строки (7) выпишите ОДНО лишнее слово.

34.  Прочитайте текст. Из строки (8) выпишите ОДНО лишнее слово.

35.  Прочитайте текст. Из строки (9) выпишите ОДНО лишнее слово.
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36.  Прочитайте текст. Из строки (10) выпишите ОДНО лишнее слово.

1.  Му cousin is a scientist and he is trying to find a cure ... cancer.
2.  I’m very thankful ... all the advice you gave me.
3.  The students were divided ... two teams.
4.  You can wear ... of those two dresses. They don’t suit you.
5.  All students ... informed about the new IT course last week.
6.    Scientists are doing research into this rare species ... natural habitat is the

bottom of the ocean.
37.  Прочитайте предложение 1. Заполните пропуск только ОДНИМ словом,

подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.

38.  Прочитайте предложение 2. Заполните пропуск только ОДНИМ словом,
подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.

39.  Прочитайте предложение 3. Заполните пропуск только ОДНИМ словом,
подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.

40.  Прочитайте предложение 6. Заполните пропуск только ОДНИМ словом,
подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.


